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ZÁPIS Č. 86/2022 
ze zasedání Akademického senátu Filozofické fakulty Jihočeské Univerzity v 

Českých Budějovicích 
ze dne 24. listopadu 2022 

 
 
 

Zasedání probíhalo online. 
Přítomni (bez titulů, abecedně): M. Aurová, H. Dvořáková, V. Grubhoffer, M. Halamová, K. 
Hodková, J. Novák, A. Prošková 
 
Omluveni: V. Faktorová, J. Hrdlička, L. Nagy, J. Zámečník 
 
Zapisovatel: M. Aurová 
Ověřovatelé: A. Prošková, V. Grubhoffer 
Skrutátoři: H. Dvořáková, M. Halamová 
 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Projednání a schválení dokumentů: 

 Rozhodnutí děkana o podmínkách pro přijetí ke studiu bakalářských studijních 
programů na Filozofické fakultě Jihočeské univerzity v Českých 
Budějovicích pro akademický rok 2023/2024 

 Rozhodnutí děkana o podmínkách pro přijetí ke studiu navazujících 
magisterských studijních programů na Filozofické fakultě Jihočeské univerzity v 
Českých Budějovicích pro akademický rok 2023/2024 

 Rozhodnutí děkana o podmínkách pro přijetí ke studiu v doktorských 
studijních programech akreditovaných v českém jazyce na Filozofické fakultě 
Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích v akademickém roce 2023/2024 

 Dean's Decree on the Admission Conditions for PhD Programmes Accredited in 
the English Language at the Faculty of Arts, University of South Bohemia in 
České Budějovice in the Academic Year 2023/2024 

3. Závěr 
 
 
Ad 1: 
Po zahájení byli odhlasováni zapisovatelka, ověřovatelé a skrutátoři.   
 
Ad 2: 
Členové senátu projednali předložené dokumenty včetně průvodního dopisu (emailu) od 
proděkana Skalického, který byl pozván, nicméně z důvodu pracovní cesty se nemohl 
zúčastnit. Při debatě bylo upozorněno na několik bodů, které senát v souvislosti 
s přijímacím řízením považuje za důležité sdělit vedení FF JU. Zároveň se senátoři shodli 
na přistoupení k hlasování s tím, že vedení FF JU bude požádáno o (i) úpravy 
v dokumentech (popsáno níže), (ii) vyjádření k bodům uvedeným níže. 
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Při hlasování se přítomní senátoři vyslovili pro schválení předložených dokumentů (7 ze 7 
přítomných, 1 člen se vyjádřil pro korespondenčně). 
 
 

(i) nutné úpravy v dokumentech:  
 

V dokumentu Rozhodnutí děkana o podmínkách pro přijetí ke studiu navazujících 
magisterských studijních programů na Filozofické fakultě Jihočeské univerzity v 
Českých Budějovicích pro akademický rok 2023/2024 je třeba opravit bodové 
hodnocení u navazujícího studia učitelství Český jazyk a literatura následujícím 
způsobem: 
 

Bodové hodnocení: 
 lingvistika = max. 45 bodů 
 dějiny české a světové literatury; interpretace umělecké i odborné literatury = 

max. 45 bodů 
 seznam literatury = max. 10 bodů 

 
Uvedená změna již byla komunikována jak proděkanovi Skalickému, tak studijní 
referentce P. Lencové (viz příloha – emailová komunikace) 

 
 

(ii) další podněty ke zvážení 
 
1. AS FF JU považuje za důležité zvážit, zda do oficiálních dokumentů ohledně 

přijímacího řízení, které uchazeči vyhledávají, zařadit alespoň informaci o  
mezifakultních kombinacích programů se zaměřením na vzdělávání pro SŠ tam, 
kde je studijní program zajišťovaný FF braný jako minor (kombinace s PřF). 
Uchazeči se mohou ztrácet v informacích, jaké obory lze kombinovat. Pokud není 
možné tuto informaci uvádět v Podmínkách přijímacího řízení, je nutné ji 
zviditelnit a zdůraznit na webových stránkách. O tom že střední školy, zejm. 
výchovní poradci, se v kombinaci aprobací a zejména v mezifakultních kombinacích 
naprosto ztrácejí, bylo zaznamenáno na konferenci Kompas konané dne 8. 11. 
2022.  
 

2. Další podnět ke zvážení se týká programů typu minor. Na tyto se studenti pouze 
„zapisují“, nedochází k přijímacímu řízení, přesto AS FF JU postrádá systematickou 
informovanost ohledně minorů, zejména ohledně podmínek pro nastoupení do 
tohoto typu studia. Informace ohledně minorů jsou pro uchazeče na stránkách 
fakulty prakticky nedohledatelné. Trochu konkrétnější informace jsou až v 
informacích pro studenty prvních ročníků, kam se uchazeči logicky nepodívají. I tak 
je proces získání informací velice neintuitivní. Dále, informace pro studenty prvních 
ročníků jsou i tak neúplné, např. u cizích jazyků jaké jsou vstupní úrovně - např. 
italština nepředpokládá vstupní úroveň, francouzština předpokládá A2. Senátoři se 
domnívají, že informace by měla být přístupné už pro uchazeče pro studium, aby s 
tím mohli kalkulovat už při přihlašování ke studiu a mohli se, např. zapsat do 
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předmětů, které jim vstup do minoru usnadní, případně jsou nutné do doplnění 
znalostí nutných pro vstup do minoru.  

V této souvislosti upozorňujeme, že detailnější prezentace v univerzitní 
aplikaci Teams týkající se minoru sice existují, nejsou ale aktualizovány pro 
současné studenty prvních ročníků.  Z hovorů se studenty vyplynulo, že stávající 
studenti vnímají minor jako komplikace. 

AS FF JU doporučuje zvážit propagaci minorů dříve než po polovině prvního 
ročníku: nejlépe ještě při nástupu do studia.  

Technickým řešením by mohlo být přidání filtru „minor“ na vyhledávání 
oborů v doméně jcu.cz. 

Co se týče prezentací minorů, AS FF JU doporučuje zvážit možnost pořádání 
prezentací konsekutivně, tedy nikoliv souběžně ve dvou sekcích v  jednom čase 
tak, aby se studenti mohli zúčastnit i několika různých prezentací. 

 
3. AS FF JU směřuje na vedení fakulty dotaz, jakým způsobem bude řešena případná 

situace, kdy počet uchazečů bez přijímacího řízení přesáhne celkový počet 
přijímaných.  Nebude třeba tuto případnou situaci objasnit již v předkládaných 
dokumentech? 
 

4. Je metodiky zohledněna situace, kdy kritérium prospěchu pro přijetí bez 
přijímacích zkoušek nemusí odpovídat reálným úrovním uchazečů? Jde zejména o 
situace, kdy na náročných SŠ gymnaziálního typu mohou mít absolventi, byť 
nadaní pro obor, horší prospěch než na jiných typech SŠ? 

 
 
Usnesení senátu: AS FF JU žádá vedení FF JU, aby  
 

1. byly opraveny informace uvedené v bodu (i) 
2. se vyjádřilo k bodům (ii) 1. – 4. 

 
Zároveň AS FF JU žádá o vyjádření do 2. prosince 2022, a sice z toho důvodu, 
že pokud  by výše uvedené připomínky byly vedením FF JU shledány jako 
zásadní pro doplnění do předkládaných dokumentů, mohlo být tak učiněno 
před samotným zveřejněním dokumentů. 

 
 
 
Ad 3: 
Předsedkyně senátu poděkovala všem za práci a čas a ukončila jednání.   
 
 
Zápis vyhotovila:  M. Aurová 
 
Zápis ověřili:   A. Prošková 
   V. Grubhoffer 
 
 
V Českých Budějovicích dne 24. listopadu 2022 


